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[Formanden] 

cobsen (SF), Holger K. Nielsen (SF) og Bjørn 
Poulsen (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en grøn in- 
dustripolitik. 

(Beslutningsforslag nr. B 43). 

Medlemmer af Folketinget Margrete Auken 
(SF), Tommy Dinesen (SF), Gade (SF), Ole 
Henriksen (SF), Leif Hermann (SF), Ingerlise 
Koefoed (SF) og Bjørn Poulsen (SF) har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en energi- 
og miljøansvarlig transportpolitik. 

(Beslutningsforslag nr. B 44). 

Skriftlig fremsættelse afforslag: 

Rahbæk Møller (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en grøn in- 

dustripolitik. 
(Beslutningsforslag nr. B 43). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 

gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
dette. 

Margrete Auken (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en energi- 

og miljøansvarlig transportpolitik. 
(Beslutningsforslag nr. B 44). 
Nu erkender regeringer i hele Europa, at der 

må gøres noget drastisk ved trafikkens miljø- 
og energiproblemer. Transportsektoren er en af 
de sektorer, der har størst energiforbrug og flest 
miljøskader. Og problemerne vokser. 

Den 23. november 1989 holdt CEMT (De 
Europæiske Transportministres Konference) et 
møde i Paris om trafik og miljø. Her burde de 
nordiske lande have spillet en førende rolle. 
Kendsgerningen er, at der ikke kom noget fæl- 
lesnordisk udspil, og intet tyder på, at den dan- 
ske trafikminister havde noget med, der var på 
niveau med alle de flotte målsætninger, rege- 
ringen havde i sin Brundtlandplan, »Hand- 
lingsplan for miljø og udvikling«, til løsning af 
trafikkens energi- og miljøproblemer. 

Det er skammeligt over for de andre lande. 
Men det er også alarmerende, fordi regeringen 
til virkeliggørelse af de fine mål har bebudet en 
konkret handlingsplan senest til foråret. Dette 
løfte om en plan har hidtil bremset alle initiati- 
ver vedrørende trafik og miljø i Folketinget, og 
nu tyder noget altså på, at arbejdet med planen 
ikke rigtig kommer ud af stedet. 

Men så afmægtige må vi ikke være i Dan- 
mark over for dette store og voksende miljøpro- 
blem. SF fremlægger derfor sit bud på, hvordan 
den danske handlingsplan skal være, hvis den 
skal leve op til regeringens egne målsætninger, 
og opfordrer Folketinget til en velvillig be- 
handling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling af lovforslag nr. L 57: 
Forslag til lov om ændring af  lov om registreret 

partnerskab. 
Af justitsministeren (Engell). 
(Fremsat 1/11 89. Første behandling 23/11 

89. Betænkning 30/11 89). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Anden behandling af lovforslag nr. L 77: 
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Forslag til lov om radio- og fjernsynsvirksom- 
hed i Grønland. 

Af kommunikationsministeren (Torben Re- 
chendorff). 

(Fremsat 22/11 89. Første behandling 29/11 
89. Betænkning 29/11 89). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-4 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden behandling af lovforslag nr. L 68: 
Forslag til lov for Grønland om sommertid. 
Af industriministeren (Nils Wilhjelm). 
(Fremsat 15/11 89. Første behandling 22/11 

89. Betænkning 29/11 89). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ l og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 

vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Første behandling af lovforslag nr. L 72: 
Forslag til lov om ændring af lov om byfornyel- 

se og boligforbedring, lov om realkreditinstitutter 
og lov om indeksregulerede realkreditlån. (Byg- 
geskadefond, indførelse af konkurrence på råd- 
givningsområdet, friarealbeslutninger m.v.). 

Af boligministeren (Agnete Laustsen). 
(Fremsat 22/11 89). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Grete Schødts (S): 
Da vort partis ordfører, fru Lissa Mathiasen, 

er forhindret i at være til stede, skal jeg på hen- 
des vegne sige følgende: 

Når man gennemlæser lovforslaget, får man 
umiddelbart den tanke, at det er lidt overflø- 
digt, hvilket jeg gerne vil begrunde. 

For det første etablering af en byggeskade- 
fond. Det har aldrig været nogen hemmelighed, 
at Socialdemokratiet fandt den allerede etable- 
rede byggeskadefond for det støttede byggeri af 
begrænset værdi. 

Formanden: 
Der må være ro i salen under forhandlingen. 

Grete Schødts (S): 
Vi havde gerne set den væsentlig mere stram, 

end tilfældet er. Faktisk synes vi, at en 5-års-an- 
svarsperiode for entreprenører er for kort. Her 
er man villig til at sætte offentlige midler på 
højkant for at beskytte udlejerne mod tab ved 
en for kort ansvarsperiode for entreprenører. 
Det forhold har vi påpeget tidligere, og nu be- 
kræfter regeringen det selv. 

Når der lægges op til en lignende ordning på 
dette område, kan det derfor næppe undre no- 


